
Bilag 2 – samarbejdspartnere og interessenter

Følgende er en gennemgang med de interessenter og samarbejdspartnere, som i løbet 
af august og september har deltaget i møder med den nye ledelse i 
Rosenkildegården/Basen. Hovedtræk i tilbagemeldingerne gengives i punktform. 
Fokus har været på at undersøge, hvilke behov og udfordringer interessenterne og 
samarbejdspartnere ser i relation til den kriminalpræventive indsats i hhv. Slagelse og 
Korsør. Fokus har endvidere været på læring. 

Hvem Hvorfor Punkter
Oliemøllen – 
Skælskør. 
Mødedeltagere: 
Steen Nielsen, 
klubleder. Ditte 
Brøgger Løjborg, 
Souschef 
Rosenkildegården

OBS: Har ikke 
godkendt referatet 
endnu.

Oliemøllen har et 
fungerende samarbejde i 
bl.a. regi af helhedsplanen, 
som fungerer. Hvad kan 
læres herfra.

Har ikke haft et nært 
samarbejde med 
Rosenkildegården og Basen, 
men har været faglig uenig i 
nogle af prioriteringer i både 
Rosenkildegården og Basen, 
f.eks. i gadeplansarbejdet. 

Har godt samarbejde med i 
helhedsplanen og børn fra 
Parkvej kommer i Oliemøllen. 

Fritidsklubben 
Marievang

Møde deltagere: Anni 
Vilsgaard, klubleder. 
Ditte Brøgger 
Løjborg, Souschef 
Rosenkildegården

Marievang er fritids- og 
ungdomsklubtilbuddet for 
flere af de unge, som bor i 
Ringparken. 

Vil gerne samarbejde i højere 
grad, end hidtil. Nævner en 
bekymring for, om 
Ringparkens børn og unge 
bruger Rosenkildegården 
fremfor Marievang, hvor de 
hører til skolemæssigt fordi 
det er gratis. Har opfattelsen 
af, at det går fagligt bedre 
med børnene, når vi 
integrerer dem i den klub, 
hvor klassekammerater også 
går. 

Vil gerne indlede konkret 
samarbejde omkring de børn 
og familier, hvor der ikke er 
kontakt, omkring gadeplan og 
konkrete fælles 
arrangementer. 

Har senere fremsendt mail til 
afdelingsleder Dorthe 
Christiansen, hvoraf det 
fremgår, at: 



*Vi så gerne, at børnene gik 
hos os efter skoletid og så 
kunne komme på Rosen i 
aftener, weekender og ferier, 
da det er utopi at tro, at de 
vil tage bussen helt herud, 
når de ikke skal i skole. 
(Vi tilbyder dog altid at køre 
børn fra Nordbyen hjem efter 
sene aktiviteter/efter mørkets 
frembrud)

*Flere fælles aktiviteter samt 
fælles møder, hvor vi f.eks. 
kunne koordinere 
åbningstimer og tale om 
fælles 
udfordringer/børn/familier. 
Rosen kunne måske igen som 
for lang tid siden hjælpe os 
med at tale med de familier, 
der ikke vil betale for, at 
deres børns skal gå hos os. 

*Møder med skolen om fælles 
børn. 

*At vi sammen arbejder på at 
”afmystificere” hinanden og 
hinandens brugere. Ingen 
skal sige: ”Ad, går du i 
Marievang, det er ikke sejt” 
eller ”Du kommer også bare 
fra KV”.

KUK/TUK

Møde deltagere: 
Bodil Jacobsen 
klubleder. Ditte 
Brøgger Løjborg, 
Souschef 
Rosenkildegården

KUK/TUK har børn og unge 
fra Motalavej. KUK/TUK 
har desuden deltaget i en 
række aktiviteter sammen 
med Basen.

Har samarbejdet med Basen 
omkring pigegrupper og 
aktiviteter på tværs af 
klubberne. Har været glad for 
samarbejdet og ser at 
tilbuddene løfter forskellige 
opgaver. Ønsker at 
samarbejde som hidtil i det 
omfang at klubbens egne 
ressourcer kan dække et 
sådant samarbejde. Har 
oplevet en åbenhed i både 
Rosenkildegården og Basen, 
som har været til gavn for de 



børn og unge, som er begge 
steder.

Grotten på 
Broskolen: 

Størstedelen af børn og 
unge på Motalavej går på 
Broskolen og hører derfor 
til Grotten. 

Det oplyses, at Grotten har et 
godt samarbejdede med børn 
og forældre på Motalavej. Det 
oplyses endvidere, at 
fritidsklubben har mange fra 
Motalavej. En gennemgang af 
åbningstiderne viser, at 
ungdomsklubdelen af Grotten 
har åbent på andre dage end 
Basen, dog bortset fra en 
enkelt dag. Endelig oplyses 
det, at der har været et 
konfliktfyldt samarbejde 
mellem Basen og Grotten 
tidligere. Det aftales, at 
starte på en frisk i 
samarbejdet.

Broskolen

Møde deltagere: 
Charlotte Paulsen, 
skoleleder. Ditte 
Brøgger Løjborg, 
Souschef 
Rosenkildegården

Er lokalskole for Motalavej. Vil gerne samarbejde mere 
og ser gerne, at Basens 
personale arbejder ind i 
skolen i 
kriminalitetsforebyggende 
øjemed. Har god erfaring 
med at Basens medarbejdere 
deltager med lærere i relation 
til f.eks. forældresamarbejde 
og grupper af unge, som er 
svære at rumme. Ser 
muligheder ift. de enkelte 
unge, som i perioder ikke kan 
være på skolen (f.eks. pga. 
vold). Kunne Basen støtte op 
her? Har udvidet samarbejde 
omkring ’Superlæsning’, som 
er en del af 
integrationsprogrammet på 
skolen. Ser Basens 
medarbejdere som en del af 
Løkkefondsprojektet, der 
handler om dannelse. 

Opmærksomhed på, at unge 
fra Motalavej ikke bruger 
Grotten. Det kunne med 
fordel undersøges hvorfor. 



Vil gerne genetablere et 
stærkt samarbejde i SSP regi, 
hvor unge drøftes mhp 
forebyggelse. 

Tårnborgsskole 

Møde deltagere: 
Anne Mikkelsen, 
skoleleder. Ditte 
Brøgger Løjborg, 
Souschef 
Rosenkildegården og 
René Lind, 
afdelingsleder 
Rosenkildegården

Er lokal skole for en del af 
Motalavej. 

Har ikke samarbejdet i 
skoleregi, men vil gerne. Ser 
fordele ved et samarbejde, 
som går på de udsatte børn, 
hvor Basen f.eks. kunne 
bidrage til dialog, 
forældresamarbejde, hjælpe i 
klasserne mv. 

En opmærksomhed på at det 
skal spilles sammen med de 
indsatser, som tilbydes i 
øvrigt, f.eks. 
skolesocialrådgiver og 
skolekontaktperson. 

Marievangskolen

Møde deltagere: 
Henrik Østergaard, 
skoleleder, Jørgen L. 
Elmsborg, 
viceskoleleder, Annie 
Vilsgård, klubleder 
Fritidsklubben. Ditte 
Brøgger Løjborg, 
Souschef 
Rosenkildegården og 
René Lind, 
afdelingsleder 
Rosenkildegården

Er skole for en del af de 
børn og unge, som bor i 
Ringparken.

Interessant hvorfor børnene 
ikke vælger hverken 
Marievang eller 
Rosenkildegården. Hvor er de 
så?

Har haft medarbejder fra 
Rosenkildegården tilknyttet 
og vil gerne have det igen i et 
formaliseret samarbejde. 

Opgaven er – i fællesskab – 
at få integreret børn fra 
Ringparken i skole- og 
fritidsregi på 
Marievangskolen. Her er 
oplagte muligheder for 
samarbejde. 

Nymarksskolen

Møde deltagere: 
Gitte Kjærsgaard, 
viceskoleleder og 
Tina Lykke Hansen, 
afdelingsleder, Ditte 
Brøgger Løjborg, 
Souschef 
Rosenkildegården og 
René Lind, 

Ligger tættest på 
Ringparken af skolerne i 
Slagelse

Har haft dialog med 
Rosenkildegården, men har 
ikke haft et konkret 
samarbejde. Det er 
problematisk for skolen, at en 
udsatte børn i området ikke 
har et fritidstilbud. De 
kommer ikke i 
Rosenkildegården. Nævner 
konkret udsatte børn af 
psykisk syge forældre og en 



afdelingsleder 
Rosenkildegården

ny gruppe af flygtningebørn, 
som de har størst 
udfordringer med. Ser at 
Rosenkildegårdens 
medarbejdere kan 
samarbejde ind i skolen. 

Erhvervsforeningen 
Korsør

OBS: Har ikke 
godkendt referatet 
endnu.

Har tidligere udtalt sig ifm. 
uroligheder ved Lidl. Har 
holdninger til kommunens 
indsats. 

Kender både Basen, de 
udfordringer, som har været i 
området for de 
forretningsdrivende. Har ikke 
hørt noget om, at der skulle 
have været ballade siden 
episoden ved Lidl. Oplyser, at 
kriminalitet og uroskabende 
adfærd fylder for deres 
medlemmer og ser gerne en 
gadeplansindsats i 
kommunen. Henviser 
endvidere til deres 
bestyrelsesmedlem Hans-Jørn 
Andersen for yderligere.  

Projektmedarbejder 
Fritidsjob Hans-Jørn 
Andersen

OBS: Har ikke 
godkendt referatet 
endnu.

Sidder med Fritidsjob i den 
fungerende helhedsplan. 
Er central i flere store 
projekter i Korsør. 

Har arbejdet i huset og 
kender mange af de unge, 
som er i Basen. Har hjulpet 
mange af dem med fritidsjob. 
Tiden er til at gøre status ift. 
hvor, vi er nået til – for at se 
på, hvor vi skal hen. Der er 
behov for et sted, hvor man 
kan møde de unge – og 
skabe kontakt/relation, som 
åbner verden for de unge. 
Det handler om, at de unge 
fra Motalavej skal ud og 
opleve, hvad de kan – det 
vokser de af. Det gør de i de 
allerede etablerede 
idrætsklubber og på 
arbejdspladserne. I tilbuddet, 
som det er nu, skal der være 
opmærksomhed på 
gruppedynamik. Det skal de 
unge også selv gøres 
opmærksomme på. 

Formand for Bolig 
Korsør Ebbe Algren

Er en naturlig 
samarbejdspartner idet 
indsatserne skal ligge i regi 
af helhedsplanen. 

Afventer



Kvarterhusledelsen 
Motalavej

Mødedeltagere: Peter 
Christensen, Linda 
Rasmussen, Else 
Olesen, Martin 
Nielsen, Leif 
Hansen, Ditte 
Brøgger Løjborg, 
Souschef 
Rosenkildegården 
og René Lind, 
afdelingsleder 
Rosenkildegården

Er bestyrelsen for 
Kvarterhuset. 

Har et godt samarbejde med 
Basen. Ønsker at dette 
fortsætter. Oplever, at Basen 
har gjort et stort arbejde for 
at skabe tryghed i området. 
Det har positivbetydning for 
f.eks. hærværkskontoen, at 
de unge har noget at tage sig 
til og et sted at være. De 
unge kan dog også godt fylde 
en del i Kvarterhuset og når 
de står i grupper. 

Bestyrelsen ønsker en 
opmærksomhed på, at Basen 
bliver for alle. Tiltag som 
f.eks. at deltage i Broskoles 
forældrearrangementer hilser 
de velkomne. 

Varmemester 
Motalavej Dennis

Har fingeren på pulsen i 
området, idet han og 
kollegerne tilser bygninger 
mv. 

Oplyser, at sommeren er gået 
roligt. Der har været meget 
aktivitet i Basen, som måske 
har været medvirkende til, at 
der ikke har været 
uroligheder i området. Der 
har f.eks. ikke været 
hærværk. Har et godt 
samarbejde med Basens 
personale omkring de emner, 
som er relevante for begge 
parter. Vil fortsat gerne 
samarbejde.

VUC Korsør Har selv ønsket at mødes 
vedr. samarbejde og er 
relevante især for 18 +. 

Tilbyder en række fag, som 
kan give adgang til at læse 
videre. Har stort fokus på 
integration og andre måder at 
lære på (hvis man f.eks. har 
dårlige erfaringer med fra 
skolen). Vil gerne 
samarbejde, både om de 
konkrete unge, men også 
omkring udvikling af tiltag, 
som matcher de behov, 
gruppen har. 

FOB Råder bl.a. over Oasen. Afventer



Lederen af 
helhedsplan + 
boligsociale 
koordinatorer

Afgørende for 
samarbejdet. Arbejdet 
omkring 
kriminalitetsforebyggelse 
og gadeplan/værested er 
leverancer i 
helhedsplanen. 

Vil gerne samarbejde og har 
en stor opmærksomhed på, 
at selvom Slagelse kommune 
er leverandør ind i 
Helhedsplanen, bliver der tale 
om et ligeværdigt samarbejde 
omdrejningspunktet i 
områderne. Nævner høj 
faglighed som det, vi skal 
mødes om, når vi 
samarbejder. Fagligheden er 
afgørende for succes. 

Opmærksomhed på 
udfordringer omkring 
historien med samarbejdet 
mellem 
Basen/Rosenkildegården og 
den gamle helhedsplan. 
Hvordan får vi bedst i 
fællesskab skabt en ny 
begyndelse. 

Byder planen om at rykke 
Rosenkildegårdens aktiviteter 
til Oasen velkommen. Aftalt 
at planlægge nærmere i 
oktober. 

Politiet

Møde deltagere: 
Allan Holm og Kurt 
G., Ditte Brøgger 
Løjborg, Souschef 
Rosenkildegården og 
René Lind, 
afdelingsleder 
Rosenkildegården

Er en naturlig 
samarbejdspartner i alt 
kriminalpræventiv arbejde.

Vil gerne samarbejde omkring 
indsatserne i området.

Anbefaler at kommunen 
vælger at bemande 
indsatserne i områderne med 
stærke faglig- og 
personligheder, således at 
der skabes et uafhængigt 
fagligt miljø, som kan 
samarbejde med andre 
aktører.

Politiet har endvidere en 
opmærksomhed på 
forskelligheden i områderne 
og anbefaler lokalt forankrede 
indsatser, som samarbejder 
med politiet.



Fraværet af tilbud fra civilsamfundet, herunder særligt foreningslivet, er begrundet i 
en overvejelse omkring ikke at inddrage disse, før organiseringen af indsatserne er på 
plads og helhedsplanens nye folk er kommet i gang med arbejdet.  

Særligt foreningslivet, men også flere initiativer båret af frivillighed, f.eks. lektiehjælp, 
anses som værende særdeles vigtige i en strategi omkring kriminalitetsforebyggelse 
og gadeplansarbejde. 


